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PROTOKÓŁ  

z  XXII SESJI RADY GMINY  BRĄSZEWICE, 

która odbyła się w dniu 23 maja 2016 roku 

w sali konferencyjnej przy Gminnej Bibliotece Publicznej w Brąszewicach 

 

Otwarcie obrad – godz. 1000, zamknięcie – godz. 1345. 

Na ustawowy stan rady – 15 Radnych, udział w obradach brało 14 Radnych – lista obecności w 

załączeniu do protokołu. Nieobecny Radny Jerzy Ławniczak. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Radny Adam Sowizdrzał. 

 

W obradach udział brali: 

Wójt Gminy – Karol Misiak 

Sekretarz Gminy – Renata Plucińska 

Skarbnik Gminy – Krzesisława Kamińska 

Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej – Agnieszka Drzazga 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Teresa Płucienniczak 

Radca Prawny – Mariusz Wawrzyniak 

Sołtys sołectwa Bukowiec 

Prezes klubu sportowego WKS Chajew –Witold Przybylski 

Mieszkaniec Brąszewic – Zbigniew Toruński 

 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD 

 

1. Otwarcie obrad XXII sesji Rady Gminy. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania Budżetu Gminy Brąszewice za 2015 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Brąszewice absolutorium za 2015 rok. 
7. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz ocena zasobów pomocy 

społecznej w Gminie Brąszewice za 2015 rok. 
8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie za 2015 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie na lata 2016-2018. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-

2018. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie  wydzierżawienia lokalu użytkowego położonego  w miejscowości 

Brąszewice, ul. Sieradzka 100 na okres 10 lat. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2016 rok. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy 

Brąszewice na lata 2016-2029.  
14. Sprawy różne. 
15. Zamknięcie obrad XXII sesji Rady Gminy. 
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Ad. 1  

Po stwierdzeniu prawomocności obrad na podstawie listy obecności, otwarcia obrad XXII sesji Rady 

Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy Adam Sowizdrzał. Powitał Radnych oraz zaproszonych 

gości biorących udział w obradach.  

Ad. 2   

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad.  

Wójt Gminy zwrócił się do Radnych z prośbą o wyrażenie zgody na rozszerzenie porządku obrad o dwa 

punkty, tj.: 

1) interpelacje i zapytania Radnych,  

2) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej. Wójt 

przedstawił powód i proponowane warunki sprzedaży fragmentu działki należącej do Gminy 

Brąszewice, aby prawnie unormować dojazd do sąsiadującej działki, o co wystąpili jej właściciele. 

Przewodniczący Rady Gminy podał pod głosowanie propozycję rozszerzenia porządku obrad. W 

głosowaniu nad przyjęciem porządku obrad po zmianach wzięło udział 13 Radnych obecnych na sali 

obrad. Za przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowało 13 Radnych. Rada Gminy 

jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem proponowanego porządku obrad. 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD (po zmianach) 

1. Otwarcie obrad XXII sesji Rady Gminy. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5.     Interpelacje i zapytania Radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania Budżetu Gminy Brąszewice za 2015 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Brąszewice absolutorium za 2015 rok. 
8. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz ocena zasobów pomocy 

społecznej w Gminie Brąszewice za 2015 rok. 
9. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie za 2015 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie na lata 2016-2018. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-

2018. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie  wydzierżawienia lokalu użytkowego położonego  w miejscowości 

Brąszewice, ul. Sieradzka 100 na okres 10 lat. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2016 rok. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy 

Brąszewice na lata 2016-2029.  
15.   Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej. 
16. Sprawy różne. 
17. Zamknięcie obrad XXII sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 3   

Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do protokołu z XXI sesji Rady Gminy. 

Radna Bożena Łuszczek zwróciła uwagę, że w sprawach różnych na poprzedniej sesji informowała, że 

prawdopodobnie będzie członkiem komisji gdzieś w Gminie Brąszewice, a nie w SP w Brąszewicach. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z XXI sesji Rady Gminy. 
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W głosowaniu wzięło udział 13 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem protokołu głosowało 11 

Radnych, 2 Radnych (Jan Stawirej i Jacek Piotrowski) wstrzymali się od głosu.  

Większością głosów Rada Gminy opowiedziała się za przyjęciem protokołu z XX sesji Rady Gminy. 

 

Na sesję przybył Radny Ryszard Kurzaj (10:20) 

Ad. 4 

W sprawozdaniu ze swojej działalności między sesjami w okresie od 17 marca 2016 r. do 23 maja  

2016 r. Wójt Gminy poinformował, że: 

1. W dniu 18 marca 2016 r. naprawiano ul. Wojkowską w Brąszewicach poprzez uzupełnianie 

tłuczniem dziur oraz równano drogi w miejscowościach Sokolenie i Żarnów. 

2. Dnia 21 marca 2016 r. zawożono dziury tłuczniem na drodze w m. Sowizdrzały. 

3. W dniu 22 marca 2016r.  naprawiano drogę Chajew- Kliczków poprzez równanie. 

4. W dniach 22 i 23 marca 2016 r. wymieniano zasuwy w m. Sokolenie i równano drogi gminne. 

5.  W dniach 24 i 25 marca 2016 r. sprzątano teren gminy. 

6.  Dnia 30 marca 2016r. naprawiano drogę w m. Zagóra oraz wykonywano prace koparką na terenie 

SP w Godynicach. 

7.  W dniach 31 marca i 1 kwietnia 2016r. naprawiono drogę Chajew - Czartoria 

8. Zostały przyznane stypendia  sportowe w następujących wysokościach: 

1) Stawirej Aleksander - boks i kickboxing - 1 440 zł, (120 zł /m-c) 

2) Kowalska Michalina - piłka nożna - 1 440 zł, (120 zł /m-c) 

3) Przezak Piotr - piłka nożna - 1 440 zł, (120 zł /m-c) . 

9. W dniach 4 - 7 kwietnia 2016 r.  naprawiano  destruktem drogę Pasie- Kosatka (wał). 

10. Dnia 8 kwietnia 2016 r. wykonywano prace koparką na terenie PG w Brąszewicach. 

11. W dniach 11-13 kwietnia 2016 r. naprawiano ul. Leśną w Brąszewicach. 

12.  W dniach 11-15 kwietnia 2016 r. równano drogi gminne. 

13. Dnia 18 kwietnia 2016r. wykaszano tereny zielone w centrum Brąszewic. 

14. W dniu 19 kwietnia 2016r. uzupełniono dziury tłuczniem na drogi w m. Sowizdrzały i równano 

równiarką drogę w m. Kurpie. 

15. Dnia 20 kwietnia 2016 r. naprawiano drogę w m. Kamieniki. 

16. W dniu 21 kwietnia 2016 r. nawożono tłuczniem  drogi w m. Gałki i Wojtyszki.  

17. Dnia 25 kwietnia 2016 r. naprawiano tłuczniem drogi w m. Sowizdrzały (ciąg dalszy). 

18. Został rozstrzygnięty konkurs na realizację zadań publicznych w obszarze „Wspierania i 

upowszechniania kultury fizycznej i sportu w roku 2016” – oferty złożyły 2 kluby. Przyznano środki: 

- Klub Sportowy LZS  Brąszewice - 35.000 zł, 

- Wiejski Klub Sportowy "WKS Chajew" – 2.000 zł.  

19. Został ogłoszony konkurs ofert na realizację zadań publicznych w roku 2016 w zakresie profilaktyki 

i rozwiązywania problemów alkoholowych – termin składania wniosków 7 czerwca 2016 roku. - 

wypoczynek letni dzieci i młodzieży - wysokość środków przeznaczonych na realizację zadania 

10.000 zł. 

20. Dnia 25 kwietnia 2016r. złożono wniosek o zwiększenie części oświatowej subwencji ogólnej z 0,4% 

rezerwy w roku 2016 z tytułu wyposażenia w sprzęt szkolny i pomoce dydaktyczne szkół 

podstawowych ogólnodostępnych w celu podnoszenia jakości udzielanej pomocy psychologiczno-

pedagogicznej i zajęć rewalidacyjnych (wszystkie szkoły podstawowe z terenu gminy). 

21. W dniu 27 kwietnia 2016 r.  usunięto awarię przyłącza wodociągowego w miejscowości Godynice. 

22. W dniu 28 kwietnia 2016 r. została podpisana umowa na wykonanie boiska sportowego  przy 

szkole podstawowej w Brąszewicach z firmą Chem Tech Paulina Kaczmarska z Wielunia za kwotę 

218 288,25 zł. Boisko będzie wykonywane w dniach od 27 czerwca do 17 sierpnia. 
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23. W dniu 28 kwietnia 2016 r. zostały złożone wnioski do PROW o dofinansowanie dróg w 

miejscowości  Pokrzywniaki, Bukowiec  i Chajew. 

24. W dniach 29 kwietnia i 6 maja br. wymieniono 2 pompy głębinowe na SUW Brąszewice. Koszt 

usługi dźwigowej -2583,00 zł 

25. Organ prowadzący podjął decyzję o utworzeniu dodatkowego popołudniowego oddziału w 

Publicznym Przedszkolu w Brąszewicach. 

26. W związku z nieutworzeniem kl. I w Szkole Podstawowej w Żurawiu (z powodu braku chętnych) 

została podjęta decyzja o powstaniu dodatkowego oddziału przedszkolnego przy tej szkole. 

27. Ruszył Program 500+  złożonych zostało 429 wniosków, w dniu 29 kwietnia br. wypłacono pierwsze 

kwoty. 

28. W dniach 26 i 27 kwietnia 2016 r. naprawiano tłuczniem drogę w m. Pokrzywniaki. 

29. Dnia 27 kwietnia 2016 r. naprawiano drogę w m. Ciupki oraz równano drogi gminne. 

30. W dniu 28 kwietnia 2016 r. naprawiano drogę w m. Pluty i równano drogi gminne. 

31. W dniu 2 maja otrzymaliśmy informację o przyznanym dofinansowaniu na budowę boiska przy SP 

w Brąszewicach  przez Zarząd Województwa Łódzkiego w kwocie  109 000 zł. 

32. Dnia 4 maja 2016 r. usunięto awarię sieci wodociągowej w Brąszewicach ul. Starowiejska. 

33.  W dniach 5 i 6 maja 2016r. sprzątano drogi na terenie gminy Brąszewice. 

34. Dnia 9 maja 2016 r.  naprawiano drogę w m. Bukowiec.  

35. W dniu 10 maja 2016 r. naprawiano drogę w m. Tomczyki oraz dokonano odbioru zadania pn. 

Przebudowa drogi w miejscowości Sokolenie. 

36. W dniu 11 maja 2016 r. naprawiano drogę w m. Wojtyszki. 

37.  Dnia 12 maja 2016 r.  naprawiano drogę w m. Żuraw. 

38. W dniu 16 maja 2016 r. naprawiano zjazd na skrzyżowaniu drogi w m. Kosatka. 

39.  Dnia 17 maja 2016 r. naprawiano drogę w  m. Bukowiec. 

40.  W dniu 18 maja 2016 r.  naprawiano drogę w m. Sokolenie poprzez zawożenie dziur tłuczniem. 

41. Wykonano projekty oświetlenia ulicznego dla miejscowości Sowizdrzały oraz Starce – koszt 7.800 

zł. 

42. W dniu 18 maja 2016 r. Wójt gminy uczestniczył w konferencji zorganizowanej przez Wojewodę 

Łódzkiego dot. repatriacji. 

43. W dniu 18 maja 2016 r. w SP w Żurawiu odbyło się spotkanie edukacyjno-profilaktyczne „Czas na 

zdrowie”. 

44. W dniu 19 maja 2016 r. wizytował w gminie Bus programu 500+. 

45. W dniu 19 maja 2016 r. wykaszano pobocza w m. Salamony. 

46. W dniu 20 maja 2016 r. wykaszano pobocza w m. Brąszewice. 

 

Ad. 5 

Radny Grzegorz Kulig interpelował o naprawę gminnych dróg asfaltowych. Dodał, że drogi tłuczniowe 

są obecnie naprawiane. Podziękował, za poparcie i wykonanie remontu drogi w miejscowości 

Sokolenie. Zgłosił potrzebę równania drogi powiatowej Starce – Robaszew. 

Wójt Gminy poinformował, że na dzisiejszej sesji będzie podejmowana uchwała w sprawie dokonania 

zmian w budżecie Gminy na 2016 r. w której zostaną zwiększone środki na drogownictwo. Dodał, że 

zostały już zebrane od firm oferty cenowe na naprawę nawierzchni bitumicznych. Jeśli tylko zostaną 

zwiększone środki finansowe, to prace remontowe rozpoczną się niezwłocznie. Naprawy dróg 

tłuczniowych również będą kontynuowane. Interpelacje w sprawie dróg powiatowych będą 

przekazane do PZD. 

Radny Józef Toruński poprosił o wycinkę zakrzaczeń przy drodze powiatowej Żuraw – Kamieniki. 

Zgłosił dziurę w asfalcie na drodze powiatowej na ul. Zabrodzie. 
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Radny Józef Przezak poprosił o wykoszenie rowów przy drodze Przedłęcze – Sokolenie. 

Radny Ryszard Kurzaj zgłosił dziury w drodze powiatowej na ul. Zabrodzie. 

Radna Bożena Łuszczek zgłosiła pęknięcia poprzeczne na drodze powiatowej na ul. Sieradzkiej, dziury 

na skrzyżowaniu ul. Żychty i ul. Sieradzkiej oraz pozostawione pieńki na ul. Żychty. Zgłosiła również 

rozlewisko, które tworzy się po opadach przy jej i sąsiadującej posesji. 

Radny Jan Stawirej poinformował, że za nieobecność na poprzedniej sesji, została mu potrącona część 

diety. Dodał, że jako emeryt nie może otrzymać zwolnienia lekarskiego, a jego nieobecność była 

spowodowana wizytą kontrolną u kardiologa.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że uchwała dotycząca diet radnych została podjęta 

jednogłośnie. 

Radca Prawny Mariusz Wawrzyniak wyraził opinię, że czas na dyskusje nad zapisami uchwały był 

podczas jej podejmowania. Radni są nią zobowiązani. Przypomniał, że prawo nie działa wstecz, więc 

aby w przyszłości wyeliminować takie sytuacje należałoby zmienić tą uchwałę. 

Radny Jan Stawirej dodał, że nie musi się on na tym znać. Wyraził zdanie, że to prawnicy urzędu 

powinni przygotować uchwałę tak, aby zabezpieczała interesy również radnych – emerytów. 

Wójt Gminy zaproponował, żeby doprecyzować zapisy tej uchwały i poddać ją pod obrady. 

Przewodniczący Rady Gminy wyraził opinię, że nie jest problemem zastanowienie się nad zmianą tej 

uchwały. 

Radny Jacek Piotrowski poinformował, że wymiana transformatora wykonana przez zakład 

energetyczny w miejscowości Gałki nie przyniosła poprawy jakości prądu. Interpelował o przesłanie 

pisma do zakładu energetycznego w tej sprawie. Zgłosił dziury na drodze Żuraw – Salamony, wąski 

asfalt w Żurawiu oraz interpelował o poprawę drogi w miejscowości Gałki. 

Wójt Gminy poinformował, że z rozmowy z mieszkańcem Gałek, zaraz po wymianie transformatora 

wie, że nastąpiła poprawa. W związku ze zgłoszeniem, pismo w tej sprawie zostanie skierowane do 

zakładu energetycznego. Naprawy dróg będą prowadzone sukcesywnie na miarę możliwości 

finansowych i technicznych. 

Radny Jarosław Plichta zapytał czy są jakieś informacje dotyczące utworzenia przystanku na żądanie w 

miejscowości Zadębieniec.  

Wójt Gminy odpowiedział, że na obecną chwilę nie ma informacji na ten temat. 

Radny Mariusz Kurzaj zgłosił do wycięcia i posprzątania brzozy przy drodze powiatowej. Dodatkowo 

zgłosił potrzebę ustawienia tabliczek z nr posesji w miejscowości Chajew Kolonia i potrzebę równania 

drogi w Chajewie obok hydroforni. 

Radny Grzegorz Kulig przypomniał o potrzebie wycięcia wierzb przy drodze Starce – Robaszew. 

Radny Jarosław Plichta poinformował, że problemy z niskim napięciem występują również w 

miejscowości Zadębieniec. 

Przewodniczący Rady Gminy zgłosił potrzebę naprawy drogi powiatowej w Bukowcu, wykoszenie 

poboczy. Dodatkowo poinformował o uszkodzonej tabliczce z numerami posesji przy drodze Chajew – 

Jasionna. 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania Budżetu Gminy Brąszewice za 2015 rok. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że materiały zostały dostarczone Radnym na dwa tygodnie przed 

sesją. Dodała, ze jeśli są jakieś pytania lub niejasności to udzieli odpowiedzi. 
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Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały poddał ją pod głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 

Radnych, od głosu wstrzymał się 1 Radny (Jacek Piotrowski). Większością głosów Rada Gminy 

opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr XXII/94/2016 z dnia 23 maja 2016 r. w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania Budżetu Gminy 

Brąszewice za 2015 rok. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Brąszewice absolutorium za 2015 rok. 

Skarbnik Gminy przedstawiła uchwałę nr IV/75/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Brąszewice za 

2015 rok.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jarosław Plichta przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej o 

udzielenie Wójtowi Gminy Brąszewice absolutorium za 2015 rok oraz przedstawił uchwałę nr 

IV/110/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brąszewice o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Brąszewice za 2015 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały poddał ją pod głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały głosowało 12 

Radnych, od głosu wstrzymało się 2 Radnych (Jacek Piotrowski i Jan Stawirej). Większością głosów Rada 

Gminy opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr XXII/95/2016 z dnia 23 maja 2016 r. w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Brąszewice absolutorium za 2015 rok. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy. 

Ad. 8 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brąszewicach Teresa Płucienniczak przedstawiła 

informację z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz ocenę zasobów pomocy 

społecznej w Gminie Brąszewice za 2015 rok. Dodała, że pełna treść dokumentu znajduje się w GOPS i 

w biurze rady. Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania.  

Ad. 9 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brąszewicach Teresa Płucienniczak przedstawiła 

sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie za 2015 rok. 

Radny Grzegorz Kulig zapytał, jakie kryteria są brane pod uwagę, aby założyć niebieską kartę 

Kierownik GOPS udzieliła informacji i omówiła procedurę zakładania niebieskiej karty. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, czy GOPS zajmuje się problematyką alkoholu wśród dzieci i młodzieży. 

Kierownik GOPS poinformowała, że problematyką tą zajmuje się Pełnomocnik Wójta ds. profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych. 

Na obrady przybył przedstawiciel klubu WKS Chajew – Witold Przybylski. 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 2016-2018. 
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Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały poddał ją pod głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 

Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr XXII/96/2016 z dnia 23 

maja 2016 r. w sprawie w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie na lata 2016-2018. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-2018. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały poddał ją pod głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 

Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr XXII/97/2016 z dnia 23 

maja 2016 r. w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-2018. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia lokalu 

użytkowego położonego  w miejscowości Brąszewice, ul. Sieradzka 100 na okres 10 lat. 

Radny Jan Stawirej poinformował, że rozumie, że w tej sytuacji „agronomówka” nie będzie 

sprzedawana. 

Wójt Gminy poinformował, że firma Agro-Wet posiadała już wcześniej umowę dzierżawy, której 

termin dobiega końca. Wyraził zdanie, że ze względu na to, że Gmina Brąszewice jest gminą typowo 

rolniczą, to ważnym dla mieszkańców jest, aby lekarze weterynarii byli łatwo dostępni. Dodał, że w 

chwili obecnej nie są prowadzone prace nad sprzedażą „agronomówki”.  

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały poddał ją pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr 

XXII/98/2016 z dnia 23 maja 2016 r. w sprawie wydzierżawienia lokalu użytkowego położonego  w 

miejscowości Brąszewice, ul. Sieradzka 100 na okres 10 lat. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 

Gminy na 2016 rok. 

Skarbnik Gminy przedstawiła szczegóły projektu uchwały. 

Wójt Gminy poinformował, że wskazane w projekcie uchwały środki zostaną wykorzystane na zakup 

tłucznia, wykonanie remontów cząstkowych nawierzchni asfaltowych oraz na remont odcinka ul. 

Parkowej od przystanku do skrzyżowania z ul. Sieradzką. Wyraził opinię, że taki remont fragmentu 

centrum Brąszewic poprawi jakość i funkcjonalność tej części miejscowości. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały poddał ją pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr 

XXII/99/2016 z dnia 23 maja 2016 r. w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2016 rok. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

Na obrady przybył mieszkaniec Brąszewic – Zbigniew Toruński. 
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Ad. 14 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej gminy Brąszewice na lata 2016-2029. 

Skarbnik Gminy przedstawiła szczegóły projektu uchwały. 

Radny Jan Stawirej wyraził zdanie, że skoro nie będzie sprzedawana „agronomówka” to należałoby z 

projektu uchwały usunąć zapis o dochodach z jej sprzedaży. 

Wójt Gminy poinformował, że w wieloletniej prognozie finansowej nie ma zapisu o dochodach ze 

sprzedaży „agronomówki”. Jest zapis mówiący o dochodach ze sprzedaży majątku gminy, np. działek 

będących własnością gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że umowa dzierżawy zawsze może zostać wypowiedziana. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały poddał ją pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr 

XXII/100/2016 z dnia 23 maja 2016 r. w sprawie dokonania zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej gminy Brąszewice na lata 2016-2029. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej. 

Radny Jan Stawirej zapytał, kto jest właścicielem działki sąsiedniej. 

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi oraz poinformował, że koszty podziału poniosą kupujący. Dodał, że 

jest to tylko fragment działki, reszta pozostaje własnością gminy, tak aby inni właściciele sąsiadujących 

działek mieli również możliwość ewentualnego wykupu lub dojazdu do swoich działek. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały poddał ją pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr 

XXII/101/2016 z dnia 23 maja 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

Ad. 16 

Wójt Gminy w sprawach różnych: 

- poinformował o złożeniu do PROW wniosków na dofinasowanie przebudowy dróg gminnych w 

miejscowościach Chajew, Bukowiec i Pokrzywniaki. 

- poinformował, że słyszał nieoficjalną informację, że prawdopodobnie pod koniec III kwartału 2016 r. 

ogłoszony zostanie nabór wniosków do PROW na zadania wodno- kanalizacyjne. Wyraził zdanie, że 

należy starać się o dofinasowanie z tego programu modernizacji hydroforni w Brąszewicach i w 

Godynicach. Dodał, że według informacji od projektanta i rozmów koszt modernizacji SUW w 

Brąszewicach to około 2 milionów złotych, a SUW w Godynicach około 400 tysięcy zł. Podkreślił, że aby 

móc modernizować, a tym samym wyłączyć z użytku na pewien czas hydrofornię w Brąszewicach 

konieczna jest wcześniejsza przebudowa stacji w Godynicach, która musiałaby zaopatrywać w wodę 

część odbiorców korzystających z tej pierwszej. 

- podziękował druhom, za udział w uroczystościach z okazji Dnia Strażaka, które odbyły się w 

Godynicach 3 maja 2016 r.  



Strona 9 z 11 
 

- poinformował, że wysoce prawdopodobne jest, że wkrótce uda się pozyskać nowy wóz strażacki dla 

OSP Brąszewice. Wyraził zdanie, że jeśli uda się zdobyć to auto, to Stara z OSP Brąszewice należałoby 

przesunąć do jednostki OSP Bukowiec, tak aby poprawić gotowość bojową na tym terenie, Dodał, że 

inne jednostki już wcześniej pozyskały lub wyremontowały swoje pojazdy. 

- podziękował za codzienną pracę dla dobra Gminy Brąszewice wszystkim Radnym i złożył życzenia z 

okazji Dnia Samorządu Terytorialnego. Dodatkowo przekazał pamiątkowe albumy, w których 

przedstawione są gminy z terenu województwa łódzkiego, w tym również Gmina Brąszewice. 

- poinformował o możliwości uczestnictwa w imprezie „Garden Party” organizowanej corocznie przez 

Telewizję Sieradz Studio Filmowe. 

Przewodniczący Rady Gminy przekazał Radnym zaproszenie na obchody 100-lecia jednostki OSP 

Godynice, które odbędą się 26 czerwca 2016 r.  

Radny Jacek Piotrowski zapytał, dlaczego na wyremontowanej drodze w Sokoleniu są miejsca które są 

posypane grysem. 

Kierownik Ref. IT Agnieszka Drzazga poinformowała, że ze względu na 2-3 milimetrowe szczeliny w 

tych miejscach Inspektor Nadzoru nie odebrał tych robót i w związku z tym nakazał wykonawcy 

wykonanie dodatkowego uszczelnienia. Dodała, że badania dały wynik pozytywny, lecz Inspektor 

Nadzoru podjął taką decyzję, aby nawierzchnia była jak najlepszej jakości. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, czy zostały wykonane ponowne badania drogi na Przedłęczu. 

Wójt Gminy poinformował, że zostały wykonane ponowne badania. Dodał, że z rozmowy z 

Inspektorem Nadzoru wie, że ich wynik jest zadawalający, a na obecną chwilę czeka na ostateczną 

decyzję Inspektora. 

Prezes klubu sportowego z Chajewa Witold Przybylski  zapytał, jakie kryteria decydowały o podziale 

pieniędzy na kluby sportowe. Wyraził opinię, że pieniądze przyznane na WKS Chajew są bardzo małe, 

natomiast na LZS Brąszewice została przekazana duża kwota. 

Wójt Gminy poinformował, że pieniądze przekazane na LZS Brąszewice to minimalna kwota, jaka 

pozwala klubowi na rywalizację w tej lidze. Dodał, że do rozpatrzenia konkursu została powołana 

komisja. Wskazał, że z pośród 4 osób będących w komisji Pani Teresa Gałązka, jako mieszkaniec 

Chajewa miała odrębne zdanie. Dodał też, że w obecnej chwili LZS Brąszewice musi ponosić koszty 

związane z udziałem w rozgrywkach, czego nie robi klub z Chajewa. 

Witold Przybylski przedstawił koszt zakupu atestowanych słupów do siatkówki i wyraził opinię, że 

atestowany sprzęt jest bardzo drogi. Dodał, że LZS nie ponosi kosztów dojazdu i utrzymania boiska, 

które wykonuje Gmina. 

Wójt Gminy poinformował, że boisko jest utrzymywane przez Gminę, ze względu na to, że korzystają z 

niego zarówno mieszkańcy jaki dzieci z gimnazjum i innych szkół. 

Witold Przybylski zarzucił, że w rejonie Chajewa, Chajewa Kolonia, Bukowca i Wojtyszek „nic się nie 

robi”. Zapytał, dlaczego nie została dokończona budowa drogi w Chajewie Kolonia, a planuje się 

remont drogi w Chajewie. 

Wójt Gminy przypomniał, że na przestrzeni ostatnich 3-4 lat w Chajewie i Chajewie Kolonia powstało 

600 metrów drogi, dwie linie oświetlenia ulicznego oraz został współfinansowany zakup nowego 

samochodu strażackiego. Dodał, że gospodarzem w danym regionie jest Radny i o wyborze tego 

odcinka zadecydował Radny Mariusz Kurzaj, tak jak wcześniej o inwestycjach decydował poprzedni 

Radny Jerzy Strumiński. 

Radny Mariusz Kurzaj wyraził opinię, że mieszkańcy Chajewa Kolonia mogą dojechać do drogi 

powiatowej z dwóch stron, w Chajewie takiej możliwości nie ma. 
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Witold Przybylski zapytał, czy w przypadku suszy będą wprowadzone ograniczenia w dostarczaniu 

wody. 

Wójt Gminy poinformował, że jeśli będzie susza podobna do ubiegłorocznej to mogą wystąpić 

problemy z ilością wody. Wtedy też mogą zostać rozesłane kurendy z prośbą o ograniczenie zużycia 

wody na podlewanie upraw, ogródków i trawników. Wyraził zdanie, że ważniejsza jest dostępność 

wody w kranie w domu i w gospodarstwie niż podlewanie trawników czy mycie aut. Dodał, że w 

zeszłym roku Gmina Brąszewice nie wprowadziła ograniczenia dostaw wody.  

Witold Przybylski zapytał co będzie z wodą gdy powstanie kopalnia w Złoczewie. 

Wójt Gminy poinformował,  że na obecną chwilę nasze obawy i wnioski dotyczące powstania kopalni 

w Złoczewie i braku wody zostały przekazane władzom Złoczewa i władzom kopalni. Dodał, że w 

ramach Złoczewskiego Obszaru Funkcjonalnego zostaje przygotowywana dokumentacja na 

modernizację SUW w Brąszewicach, tak aby jeśli tylko będą możliwości pozyskania środków 

zewnętrznych na ten cel, móc przeprowadzić tę inwestycję. Jeśli chodzi o SUW w Godynicach trwają 

przygotowania do naboru i opracowywanie dokumentacji. 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że jeśli uda się zmodernizować obydwie hydrofornie to również 

SUW w Chajewie zostanie znacznie odciążony. 

Kierownik Ref. IT. poinformowała, że modernizacja stacji w Godynicach spowoduje odciążenie SUW 

Chajew, ponieważ według projektu Czartoria, Szczesie i Zwierzyniec będą wtedy zasilane z Godynic. 

Podkreśliła, że mało osób wie o tym, że każda hydrofornia w kraju posiada Operat Wodnoprawny, 

który określa maksymalne wydobycie wody, a przekroczenie tych norm powoduje naliczanie dużych 

kar finansowych dla gminy z tytułu korzystania ze środowiska. Dodała, że w zeszłym roku pomimo 

przekroczenia norm zużycia, wody na ujęciach nie brakło. 

Wójt Gminy wyraził opinię, że woda jest wielkim skarbem, który należy szanować. Dodał, że chciałby 

wykonać odwiert, aby gminne boisko podlewać wodą bez uzdatniania, co obniżyłoby koszty 

eksploatacji hydroforni. 

Witold Przybylski zapytał, czy w planie remontu drogi w Chajewie uwzględnione są rowy i przepusty. 

Kierownik Ref. IT. poinformowała, że według dokumentacji nie są przewidziane rowy, odprowadzenie 

wody będzie powierzchniowe poprzez dwuspadowe wyprofilowanie drogi. Podkreśliła, że jest to 

spowodowane bardzo wąskim pasem drogowym, a poszerzenie wiązałoby się z wykupem ziemi od 

mieszkańców i znacznym wzrostem kosztów. 

Skarbnik Gminy poinformowała jakie rozstrzygnięcia zaproponowała komisja rozpatrująca wnioski na 

dofinansowanie klubów sportowych. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, czy toczą się sprawy sądowe dotyczące budowy sali gimnastycznej. 

Wójt Gminy potwierdził, że toczą się dwie sprawy sądowe. Poinformował, że gdy zostanie ogłoszony 

prawomocny wyrok to wszyscy Radni zostaną z nim zapoznani. Na chwilę obecną dla dobra gminy nic 

więcej nie może powiedzieć. 

Mieszkaniec Brąszewice Zbigniew Toruński. zaproponował, aby komisje do rozpatrywania wniosków o 

dofinasowanie klubów sportowych poszerzyć o przedstawicieli klubów. Dodatkowo wyraził opinię, że 

gmina powinna mieć opracowany plan budowy dróg. Wyraził zdanie, że może warto zaczekać z 

modernizacją hydroforni do czasu powstania kopalni. 

Wójt Gminy poinformował, że Radni podjęli decyzje jeśli chodzi o budowę dróg. Przypomniał, że został 

wyremontowany w tym roku blisko kilometrowy odcinek drogi w Sokoleniu, zostały złożone wnioski na 

przebudowę dróg w Chajewie, Bukowcu i Pokrzywniakach, wkrótce będzie przeprowadzony remont ul. 

Parkowej w Brąszewicach. Dodał, że w przyszłym roku najprawdopodobniej będzie wyremontowana 

droga gminna od Brąszewic do Wólki Klonowskiej. 
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W kwestii wstrzymania się z modernizacją hydroforni do czasu powstania kopalni poinformował, że 

jest to dość odległy czas, być może 10 lub więcej lat. W tym stanie hydrofornie tego czasu nie 

wytrzymają, a zużycie wody ciągle wzrasta. Dodał, że normy jakości wody w Polsce są bardzo 

rygorystyczne, póki co są one spełniane, ale należy myśleć przyszłościowo. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, czy odbyło się  posiedzenie komisji statutowej. 

Radny Grzegorz Kulig poinformował, że została powołana Komisja do opracowania statutu, lecz na 

chwilę obecną nie odbyła jeszcze posiedzenia. 

Radny Jacek Piotrowski zarzucił, że gmina może narazić się na zarzut Wojewody w tej kwestii.  

Radny Jacek Piotrowski zapytał, czy imię, nazwisko, adres zamieszkania i pesel są danymi osobowymi. 

Sekretarz Gminy poinformowała, że dane te są danymi osobowymi i podlegają ochronie. 

 

Ad. 27 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XXII sesji Rady Gminy o godzinie 1345.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

Adam Sowizdrzał 

Protokołowała:  

S. Domagała 


